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SZÉKHELYI ELTERELŐ HADMŰVELETKÉNT ÉRTÉKELI AZ ELLENE INTÉZETT TÁMADÁST 

Szegedi polipról beszél 
a Fidesz városi frakciója 
• 4 F o l y t a t á s a z 1 . o l d a l r ó l 
- Kérdem én a Fidesz képviselőitől, ha 
valóban úgy folyt volna a munka a 
színházban, ahogyan ők beállítják, 
akkor hogyan lehetett évről évre or-
szágos átlagot 
meghaladó saját 
bevételre szert 
tenni. Az én lel-
kiismeretem 
minden szem-
pontból feddhe-
tetlenül nyugodt. 
A revizori jelen-
tés egy alapos, az intézmény műkö-
dését minden szegmentumában 
elemző közgazdasági tanulmány, 
amelynek fő tanulsága az, hogy a 
szegedi színház drámaian alulfinan-
szírozott. A szabályzók betarthatat-
lansága miatt a működés és a közön-
ség felé tett vállalások teljesítése ér-
dekében a menedzsment valóban 
szabálysértésekre kényszerült - rea-
gált a felvetésekre Székhelyi József 
színművész, a teátrum június végén 
leköszönt főigazgatója. - A képvise-
lők legyenek szívesek megmondani, 
hogy kinek, mikor, mekkora össze-
get fizettem ki indokolatlanul! A 
rosszindulatú gyalázkodásnak az a 
célja, hogy ne a megyeházán történ-
tekről szóljon a közbeszéd. 

Kormos Tibort is kerestük, ám 
nem vette fel telefonját, információ-
ink szerint Németországban tölti a 
szabadságát. 

- Amíg a tel-avivi kapcsolatot nem 

hozzák elő, ad-
dig nem tudok 
érdemben foglal-
kozni a kérdés-
sel - ironizált a 
„polipozáson" 
Virág András. -
Fideszes képvi-
selőtársaim a vizsgálat vizsgálatá-
nak a vizsgálatát szeretnék elérni. A 
pénzügyi bizottság kérésére végez-
ték el korábban a színházban az üte-
mezett belső ellenőrzési vizsgálatot. 
A bizottság napirendjére tűzte a re-
vizori jelentést, de az ellenzéki ta-
gok közül senki sem vette a fáradsá-
got, hogy előzetesen elolvassa a do-
kumentumot. Nem elegáns, hogy 
egy héttel később ragadnak ki belő-
le mondatokat, és eltussolást emle-
getnek. Székhelyi József már nem 
intézményvezető, akit felelősségre 
lehetne vonni, az ügy jogi vetületét 

pedig a pénzügyi bizottság sohasem 
szokta vizsgálni. 

- A revizori jelentés számomra egy 
cselekvési programot jelentett, nem 
dolgom minősíteni, nekem az előírt 
változtatásokat kell meglépnem. Poli-
tikától mentesen nem örülök annak, 
hogy egyik színé-
szemet támad-
ják, azt szeret-
ném, ha a művé-
szi munkájára 
koncentrálhatna 
- kommentálta az 
ügyet Gyüdi Sán-
dor, a színház fő-
igazgatója, aki úgy tudja, elődje ide-
jén mindig megvolt a konkrét oka a 
pótelőirányzatoknak. Az idei 47 milli-
ós plusztámogatást is olyan progra-
mokkal (például a Mezzo-fesztivál) 
összefüggésben kapta a színház, ame-
lyek fontosak a városnak. 

Állatmese 
- A belsőellenőrzési osztály vizsgálatát én rendeltem el a 
tényfeltárás szándékával - hangsúlyozta Mózes Ervin. 
Szeged főjegyzője kijelentette: a volt színházigazgató 
elleni fegyelmi eljárás indítása nem tartozik jogkörébe. 
Szerinte a színháznál feltárt problémák modellhibára 
vezethetők vissza. Kollégáival olyan új modell 
bevezetését javasolták: a teátrum nem a teljes évre 
tervezné a költségvetését, hanem produkciókra lebontva. Mózes hozzátette: a 
revizori jelentést továbbra sem hozzák nyilvánosságra, mert sok személyes adatot 
tartalmaz. A főjegyző irodájában azonban a közgyűlési képviselők és a pénzügyi 
bizottság tagjai is elolvashatják. Mózes a polipozásról azt mondta: „állatmesékkel 
csak a kilencéves fiával hajlandó foglalkozni". 

Csak az nem jutott be az ország 
egyetemeire, aki nem is akart 
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A SZEGEDI EGYETEMRE N E H E Z E B B BEJUTNI, MINT AZ ORSZÁG SOK MÁS I N T É Z M É N Y É B E . 
KIVÁLÓ KÖRÜLMÉNYEK KÖZÖTT TANULHATNAK A TIK-BEN F o t ó : F r a n k Y v e t t e 

A z i d é n j e l e n t k e z ő k 9 9 s z á z a l é k á t 
f e l v e t t é k v a l a m e l y i k h a z a i f e l s ő o k -
tatási i n t é z m é n y b e - ö t év a l a t t 
u g y a n i s 7 0 ezerrel c s ö k k e n t a z e g y e -
t e m r e v á g y ó k s z á m a . S z e g e d e n j ó v a l 
j o b b , 54 s z á z a l é k o s a z a r á n y - a 
„ s l á g e r s z a k o k " és a k e v e s e b b k ö l t -
ségtérítéses k é p z é s m i a t t . 

K.TÓTH6Á«0t 
A 96 ezer jelentkezőből 95 ezer nyert 
felvételt az idén valamelyik hazai in-
tézménybe: a rendes felvételi eljárás-
ban ugyanis több mint 81 ezer fiatal, a 
pótfelvételiken további 13 ezer 667 di-
ák került be valahova - gyakorlatilag 
mindenkit felvettek, aki jelentkezett. 

Sokan így magyarázták: a jelentke-

zés határidejekor, február elején még 
érvényben volt a tandíjtörvény - csak 
az mert felvételizni, aki vállalni tudta 
a költségeket. Szakemberek szerint 
így elmaradt a szelekció, ami a felső-
oktatás színvonalának drámai esésé-
hez és a diploma elértéktelenedésé-
hez vezethet. 

Ha az arányokat nézzük, valóban 
egyre többen járnak egyetemre: míg 
1990-ben a 18-25 éves korosztály csu-
pán 12-13 százaléka tanult a felsőokta-
tásban, addig 2008-ra ez az arány 
40-re nőtt. A jelentkezők száma azon-
ban 2004 óta folyamatosan csökken: 
akkor 167 ezren adták be valahova je-
lentkezésüket - idén 96 ezren. Ezzel 
párhuzamosan növekedett meg a be-

GÓLYÁK LETTEK. Míg 2003-ban 
Magyarországon összesen 159 ezer 
865 (Szegedet választva 18 ezer 
435) fiatal óhajtott egyetemistává 
lenni, addig 2008-ban csak 96 
ezer 990 (nálunk 13 ezer 874). Öt 
éve 106 ezer 24 (a szegedi egyete-
men 8 ezer 254) gólya kezdhette 
meg tanulmányait - idén ősszel 
94 ezer 591 (az itteni universitason 
7 ezer 58á) az elsőévesek száma. 

jutók aránya: pótfelvételivel együtt 
közel 99 százalékra. Ha nem nézzük a 
pótfelvételit, akkor is 83 százalék az 
arány, 10 százalékkal magasabb, mint 
az előző évben. Öt éve pedig csupán a 
jelentkezők 65 százaléka juthatott be 
a magyar felsőoktatásba. 

A Szegedi Tudományegyetemre 
(SZTE) azonban az országos átlaghoz 
képest jóval nehezebb bejutni: idén 13 
ezer 874 diák próbálta meg, ám a pót-
felvételivel együtt csak 7584 járt siker-
rel - vagyis 54 százalékuk. 

- Számos olyan szakunk van, ahová 
hagyományosan jóval többen jelent-
keznek, mint ahányan bejuthatnak, 
így „javítják" ezt a mutatót - fogalma-
zott Homor Géza. Az SZTE Rektori Hi-
vatalának oktatási igazgatója még egy 
okot említett: vannak olyan hazai 
egyetemek, ahol magasabb a költség-
térítéses szakok száma, ide eleve olya-
nok jelentkeznek, akik nagy eséllyel 
bekerülnek. A jelentkezés mérséklődé-
sét a másoddiplomás képzés vissza-
esésével magyarázza: az idősebbek 
már nem akarnak egy padba ülni az 
első diplomájukért küzdőkkel, meg-
várják a mesterszakok térhódítását, 
ami már jövőre bekövetkezhet. Ezért -
Homor Géza szerint - két éven belül a 
korábbi szintre emelkedhet a felsőok-
tatási jelentkezések száma. 

SZÁVAY ISTVÁN 

Jórészt csak hit 
kérdése, melyik 

politikai félről m i t 
t é t e l e z n e k f ö l . 

Hívők és hitetlenek 
A szegedi fideszesek sajtótájékoztatóján tegnap a színház volt a téma. 
Hűvös László fideszes frakcióvezető szerint „az SZDSZ szegedi politiku-
sai igyekeznek eltussolni azokat a szabálytalanságokat, melyeket egy 
revizori jelentés tárt fel a Szegedi Nemzeti Színház gazdálkodásában 
még Székhelyi József igazgatósága alatt". 

Nos, nem tudom - ebből a tájékoztatóból sem -, mi történt a szín-
házban, és történt-e egyáltalán valami. Mint ahogyan azt sem tudom, 
ki volt Kaya Ibrahim és Joszip Tot, és „megvették-e" vagy sem a sok 

száz milliós köztehertartozásokat föl-
halmozó „pártközeli" cégeket. Mint 

I Jórészt CSak hit ahogyan azt sem tudom, kiknek a 
m m kérdése, melyik megbízására és mi is történt valójá 

ban a legújabb megfigyelési-lehallga-
tási botrányban, legföljebb legyinthe-
tek a sületlenebbnél sületlenebb, az 
összeesküvés-elméletek tartományá-

ba átnyúló magyarázkodásokra. Nem tudom, mi a valóság, mi a fogás-
keresés. 

Tudatlanságommal aligha állok egyedül. Így vagyunk ezzel 
legalább 9,8 millióan ebben az országban, még azok sokasága is, 
akik úgy vélik, tudnak valamit. Ök ugyanis többnyire csak hisz-
nek valamiben. Pártszimpátiáik, meggyőződéseik és elkötelezettsé-
geik alapján már régóta és feltétlenül biztosak abban, hogy az 
egyik féltől csak jóra és megváltásra, a másik részéről csak a zsi-
ványságtól az ország tönkretételéig terjedő gazemberségre számít-
hatnak. És jórészt csak hit kérdése, melyik politikai félről mit téte-
leznek föl. 

De hát a hit önmagában többnyire mulandó valami. Így aztán egy-
re többen legyintenek mindkét félre, egyre kevesebben figyelnek mon-
dandójukra, és hisznek abban, hogy a pártok imamalomszerüen ismé-
telt megváltó receptjeinek valóban lenne közük a tényleges problé-
mákhoz, és valóban kihúzhatnának bennünket a bajból. Sokan sejtik, 
hogy a Fidesz adócsökkentési zsolozsmájának nagy ára lenne, mint 
ahogyan az MSZP „adjunk még többet mindenkinek" hozzáállása is 
mind kevesebbeket hat meg. 

Pedig valami kapaszkodó azért kellene ebben az egyre zűrösebb 
világban. Például valami - a tisztességet joggal és megalapozottan - fel-
tételező bizalom, amelynek alapján feltételezhetnénk, hogy az arra hi-
vatottak nemcsak szlogenekkel, a másik fél lejáratásával vadásznak 
szavazatokra, hanem felelős, megalapozott döntésekre is képesek. Ehe-
lyett azonban legföljebb a Zuschlag-per majdani ítéleteit figyelhetjük, 
melyekből szintén alig valamit tudhatunk majd meg a valóban fontos 
dolgokról. 

Például arról, hogy mi a fenéért nem működik igazán ez az ország. 

HAVONTA TIZEN NYERHETNEK EGYMILLIÓT SZAMLAJUKKAL 

Szerencsejátékkal 
a feketegazdaság ellen 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
A feketegazdaság visszaszorítása ér-
dekében nyereményjáték elindítását 
tervezi a kormány, számlakérésre kí-
vánja ösztönözni az embereket egy 
sorsolásos játékkal - mondta Budai 
Bernadett tegnapi budapesti tájékoz-
tatóján. A játék a Szerencsejáték 
Zrt.-n keresztül valósul majd meg, és 
várhatóan 2009. január l-jétől indul. 
Budai Bernadett azt mondta, egy éven 
keresztül lehet m a j d a kü lönböző szol-

gáltatásokról kért számlák sorszámát 
a Szerencsejáték Zrt.-hez beküldeni, 
ahol havonta tartanának sorsolást, a 
tíz szerencsés fejenként nettó egy-egy 
millió forintot nyerne. A szóvivő el-
mondta: a játék célja a hazai gyakor-
lat, kultúra megváltozatása, hiszen 
„gyakran veszünk igénybe olyan szol-
gáltatásokat, például fodrásznál, autó-
szerelőnél, szobafestéskor vagy lakás-
felújításkor, amelyeknek elvégzése 
után n e m ké rünk számlá t " . 

Szalon, készletes, teszt 
és szállítási sérült autók 

ÓRIÁSI kedvezménnyel a 

TOYOTA 
márkakereskedésekben. 
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